

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 520b10

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

2010 International Day in support of victims of torture

Joint Statement by the Chairman of the Committee of Ministers and the President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe

Strasbourg, 26.06.2010 - "Today we pay our respects to all victims of torture. We also pay tribute to all those who work to denounce cases of torture and provide help to alleviate their tragic consequences. The Council of Europe has been fighting torture during the more than 60 years of its existence. All 47 Council of Europe member states stand behind the prohibition of this and other inhuman or degrading treatment or punishment, as required by the European Convention on Human Rights. Beyond the Human Rights Convention, Europe has managed to set up a unique non-judicial procedure to prevent any such treatment through its European Convention for the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment. We highly value the work of the European Committee for the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (CPT) and its visits to places of detention in member states. We call for the publication by all member states of CPT reports."

Journée internationale d'aide aux victimes de la torture 2010

Déclaration conjointe du Président du Comité des Ministres et du Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 26.06.2010 – « Nous rendons hommage en ce jour à toutes les victimes de la torture, ainsi qu'à tous ceux qui œuvrent pour dénoncer les cas de torture et dispensent leur aide pour atténuer les conséquences dramatiques de tels actes. Le Conseil de l'Europe a lutté contre la torture tout au long de ses plus de 60 ans d'existence. Ses 47 États membres prônent l'interdiction de la torture et des autres peines ou traitements inhumains ou dégradants, comme l'exige la Convention européenne des droits de l'homme. Outre cet instrument juridique, l'Europe est parvenue à mettre en place une procédure non judiciaire sans équivalent pour prévenir ce type de traitement, grâce à la Convention européenne pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants. Nous attachons une grande valeur à l'action menée par le Comité européen pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants (CPT), ainsi qu'aux visites qu'il effectue dans les lieux de détention des divers États membres. Nous invitons tous les États membres à publier les rapports du CPT ».

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.